

ASSEMBLEA GENERAL CONSELL DE FESTES

Núm. Sessió: 4/21

Data: 22 de novembre de 2021

Hora: 19.32

Lloc: Sala de Plens de l'Ajuntament de la Pobla de Vallbona

ASSISTENTS

Alcalde President

Josep Vicent García i Tamarit

Vicepresident

Fran Esteban Alcañiz

Regidora d'Educació

Rebeca Pizarro Coma

Regidor de Falles

Jaime Ruix Serra

Regidora d'Hisenda

Iris Marco i Pérez

Secretària

Mireia Viana Gil

Falla Plaça de l'Hort

Jose García Pelechá

Falla Josep Antoni

Diego Peinado Jarén

Falla Plaça del Mercat

Marina Rabés Hernández

Falla Mas de Tous

Lorena Puertes Cebrián

Junta Local Fallera

Juan Bochons Álvarez

Clavaria Verge del Rosari primera caseta

Paco Senent Gutiérrez

Clavaria Verge del Rosari segona caseta

Arnau Navarro Sabater

Clavaria Verge del Rosaria tercera caseta

Inma Romero García

Clavaria Sant Sebastià caseta Bisiesto

Amparo Martínez Roch

Clavaria Sant Sebastià caseta Estraperlo

Miguel Aleixandre

Clavaria Sant Sebastià caseta El Colp

Emilio Crespo

Associació Amics del Coet

Alester Martí Ramos

Associació de veïns Montealto

Antonio

Associació de veïns Lloma Llarga II

Diego Muñoz Dominguez

ABSENTS

Associació de veïns Vista Calderona

Associació Penya Taurina

Festes Barri de Sant Josep

Falla Cervantes

Falla Trinquet i Adjacents

Falla Sant Jaume

Associació de veïns Festes de la Rascanya

Clavaria de Sant Sebastià 1^a caseta

Associació de veïns Els Rincons

Associació de veïns Valentia

Associació de veïns El Cerrao

Associació de veïns Lloma Llarga I

Clavaria de Sant Asntoni, parroquia de la Santíssima Trinitat

Clavaria Sant Antoni, parroquia Sant Jaume

ORDRE DEL DIA

1. Aprovació de l'acta anterior (20-09-2021)
2. Calendari de reunions del Consell de Festes en 2022
3. Escrit dirigit al Consell Escolar sol·licitant no lectiu el 18 març
4. Subvenció per associacions per la situació ocasionades per la COVID
5. Precs i Preguntes

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

1. Aprovació de l'acta anterior (20-09-2021)

En primer lloc, el president dona la benvinguda a tots els assistents i als nous representants de Lloma Llarga II.

Continua amb l'aprovació de l'acta anterior i pregunta si algú té alguna cosa a afegir, com no hi ha cap objecció, s'aprova l'acta anterior.

2. Calendari de reunions del Consell de Festes en 2022

S'incorpora l'Alcalde President a la sessió i dona la bona vesprada a tots i totes.

Se segueix amb el punt i Fran afig que seguint la tradició de celebrar les sessions els dilluns i recorda que aquesta sessió és la quinzena reunió i dona l'enhorabona per

seguir en el Consell de Festes.

Explica la proposta del calendari de reunions del Consell de Festes en 2022, quedant de la següent manera:

- Dilluns 21 de febrer
- Dilluns 16 maig
- Dilluns 19 setembre
- Dilluns 21 novembre

Pregunta si els sembla bé les dates proposades i l'hora en què se celebren les reunions, ja que totes les reunions anteriors han sigut a les 19.30, però si volen canviar l'hora, no hi hauria problema.

Com a tots les pareix bé el calendari proposat, s'aprova el calendari de sessions ordinàries. Es farà llegar al correu el calendari proposat.

I abans de passar al següent punt, es passa llista d'assistents.

3. Escrit dirigit al Consell Escolar sol·licitant no lectiu el 18 març

Fran li pide a Juan Bochons Álvarez que explique la motivació de la carta i la intenció de l'escrit, ja que ha vingut Rebeca, la regidora d'educació per a poder parlar del tema.

Juan Bochons exposa que en l'última reunió del Consell de Festes es va proposar fer una carta al Consell Escolar, ja que l'any que ve, el dia 18 de març se considera lectiu. El tema a tractar es va traslladar a la junta local fallera i els delegats per unanimitat van decidir que el primer pas que calia fer per a presentar la carta era enviar-la des de junta local fallera i fer arribar la carta a Rebeca Pizarro Coma i al Consell Escolar. El que es va plasmar en la carta era proposar que el dia 18 de març fora no lectiu, afegint que sàvia que era molt complicat, però veure si es podia solucionar d'alguna manera. També s'aprofita l'escrit per a veure si es pot valorar l'opció de què en els pròxims anys el dia 18 no siga lectiu.

Rebeca Pizarro, regidora d'educació contesta i diu que si ha rebut la carta però encara no hi ha hagut Consell Escolar, ja que s'ha de renovar i per tant han d'esperar perquè es pugui aprovar, afegint que en principi hauria de ser en desembre la proclamació del Consell Escolar i per tant la pròxima reunió.

Continua, i diu que per a poder canviar el dia 18 de març, està complicat perquè s'hauria d'allargar un dia més el curs escolar i això suposa un problema, ja que el dia que es queda prorrogat a l'últim dia escolar, els alumnes es quedarien sense transport escolar i sense menjador perquè la Conselleria això ja ho té contractat.

Si s'aprovara per al següent any, no hi hauria problema a contractar per a aquest dia més, però ara en les dates en les quals estem seria molt complicat i els alumnes es quedarien sense menjador i sense transport escolar.

Continua i ofereix al fet que si algú vol el decret de la conselleria d'educació on queda relaxat i explica com s'han d'agafar els 3 dies festius escolars. Explica que el curs escolar ha de tindre 179 dies lectius la primària, i 168 dies en secundària. Dels 3 dies que es poden triar, si els 2 dies festius locals coincideixen en dies lectius, d'aquests 3 dies, 2 han de coincidir amb les festes locals, per tant només queda 1 per a triar.

Des de fa 2 anys que estic en el Consell Escolar, en el procediment de la votació per a triar els dies, l'ajuntament normalment s'absté de la proposta, i cadascun dels membres del Consell diu les dates que té o que considere, i després es fa la votació. En el cas d'enguany, la proposta perquè el 18 de març fora no lectiu, va obtindre tan sols 2 vots.

Finalment, si hi ha una intenció de modificar la carta, en la part posterior, posa si hi ha la possibilitat de canviar els festius locals, i diu que en el BOE dicta que els ajuntaments només poden triar 2 festius locals, per tant, és impossible.

Juan Bochons contesta que li ha quedat clar, i diu que si cal modificar la carta o refer una nova, junta local està disposada.

Jose García diu que va demanar a Mireia si li podia facilitar el reglament per a poder veure com es regulava els dies festius, ja que li agradaria tindre una còpia del reglament i li va contestar que l'havia de fer mitjançant el registre d'entrada de l'ajuntament.

Rebeca li contesta i li facilita la còpia del reglament.

Fran Esteban respon a Jose García ja que el va demanar si hi havia un reglament que marcara el tema dels dies, i això no és un reglament municipal de l'ajuntament, això és una llei que està publicada en el DOGV, tot el que estiga a les nostres mans o siguin funcions del Consell de Festes no hi haurà cap problema en facilitar-lo. Mireia m'ho va comunicar i a l'ajuntament no està, està en el DOGV publicat.

Jose García pregunta ja que no li queda clar d'on salen els 3 dies, si són de festes locals o són 3 dies no lectius, pensa que dona lloc a confusió, ja que en valència tenen el 16, 17 i 18 com no lectius.

Rebeca Pizarro llig textualment el art 5 del decret de la Conselleria on es regula els festius escolars "podran proposar un màxim de tres dies festius, a efectes escolars, entre els declarats lectius en el calendari. Les festes de la localitat que se celebren en períodes no vacacionals i els dies a què es refereix el present paràgraf han de coincidir.

És competència del director territorial de Cultura i Educació l'autorització dels dies festius establits en el paràgraf anterior"

I explica que en L'Eliana un dels locals és al juliol, a València un dels locals sempre és diumenge.

Si en el Consell Escolar que es fa al juliol es diu que s'allargarà un dia més el curs escolar per a complir els 179 dies en primària i infantil i 168 en secundària, la Conselleria contractarà els serveis complementaris a l'educació per a aquest dia de més, el problema que sorgeix proposar allargar el curs escolar una vegada ja està contractat els serveis, es queden sense aquests serveis.

En el cas de València, s'escuda en què el dia 16 fins al 20 ja és impracticable la ciutat, per tant, a vegades s'agafen també el dia 20.

Jose García contesta contesta que li ha quedat clar, saben que va ser complicant, però s'intentarà, també per a tindre-ho en compte per a pròxims anys i li diu a Juan Bochons que veu imprescindible que vaja emplenada pel Consell de Festes, ja que les falles són de tot el poble, siguen fallers o no, doncs pensa que quanta més força i més s'adherisquen a la carta serà molt millor, ja que considera que no sols afecta el món faller.

Juan Bochons diu que com ha explicat abans es va remetre a la junta local, es va explicar i es va exposar fer la carta, i ells va ser els que em recomanaren que el primer pas era anar a junta local però que això no porta que els següents passos vagen suportats pel Consell de Festes, per tant, la carta es pot modificar tot el que es considere sense problema.

Amparo Martínez pregunta en qui consulta el Consell Escolar.

Rebeca Pizarro contesta que el Consell Escolar ho componen, els representants directius dels centres, que consulten amb el seu claustre, representants de l'AMPA, representants de 2 associacions veïnals i representants de l'ajuntament.

Amparo Martínez comenta que ella està en l'AMPA i ningú li va consultar per a fer la votació, i pensa que amb la quantitat de fallers i festers que hi ha s'hauria d'haver tingut en compte i haver consultat amb els representants, és aquest cas, l'AMPA amb els quals formar part d'ell.

Miguel Aleixandre diu que en alguns col·legis del poble l'equip directiu demana votació al claustre, i la proposta més votada és la que es presenta, també li pregunta a Rebeca si cauria la possibilitat de ampliar en el conveni 1 dia més pel tema del menjador escolar i el transport escolar.

Rebeca Pizarro respon que el que li va dir el responsable és el que havia comentat abans, es quedarien sense servei de menjador i transport.

El procediment és el següent; el Consell Escolar tria, l'ajuntament trasllada a Direcció Territorial i Inspecció Educativa, i aquesta resol.

Explica que va fer la consulta, perquè normalment els dies es trien al juliol, i en aquest mes encara no està publicat el calendari escolar.

Jaime Ruix, regidor de falles, pren paraula, i vol aclarir, ja que Rebeca ha deixat clar com és el procediment de triar els dies, perquè que en diverses ocasions ha sentit que ha sigut l'ajuntament el que no ha donat el dia 18 de març, i vol explicar i deixar clar, que no és l'ajuntament qui tria els dies no lectius.

Jose García pregunta per la carta, ja que considera que no ha quedat clar si es rectificarà o com ho faran.

Fran Esteban contesta i diu que la carta en concret li ha arribat a Rebeca, però els membres del Consell de Festes no coneixen el contingut, i proposa que si es fa alguna modificació i volen que s'emporti al Consell, s'hauria de fer arribar als membres d'aquest.

Alester Martí té un dubte, ja que fins on el recorda, el dia 18 sempre ha sigut no lectiu i no entén en què moment es planteja que aquest dia siga no lectiu.

Rebeca contesta que hi ha hagut vegades que el dia 18 l'ha donat directament la Conselleria quan ha caigut pont, però no sempre ha sigut així.

Alester afig que recorda que s'estava plantejant que el dia 17 fora no lectiu, ja que el dia 18 se suposa que ja era no lectiu, i no entén que ha pogut passar perquè els dos dies siguin lectius.

El Sr. president contesta que els calendaris cada any són d'una manera i no s'ha canviat res, la publicació del DOGV és del 1998, i les dates que es tenen disponibles són les que marca la llei i afegit que aquesta competència no li correspon a l'ajuntament.

Li pregunta si recorda si algun any que el dia 18 haja sigut no lectiu, al que Alester li diu que el recorda que sempre ha sigut no lectiu.

Rebeca contesta que no ha sigut un canvi de criteri, simplement és com cau el calendari aquest any, i diu que recorda que fa un parell d'anys, Sant Sebastià va caure el diumenge i per aquest motiu, aquest mateix any escolar es va tindre el dia 18 de març.

Fran Esteban afegit que no s'ha canviat ara, que la llei està feta des de 1998 i ressalta que si la majoria dels anys el dia 18 s'ha considerat no lectiu, és perquè haurà coincidit que les festes patronals hauran caigut en diumenge o el calendari aqueix any ho permetia i aqueix dia s'hauria canviat a no lectiu. L'únic problema és que l'any que ve les festes patronals no cauen en diumenge i des de l'ajuntament no tenim opció per a poder proposar aqueixos dies a les falles, ja que no és competència de l'ajuntament i els dies de les festes patronals no es tocaran, i d'aqueixos 3 dies que es tenen per a triar, queda un dia per a agafar i és el Consell Escolar el que l'ha de decidir.

Jose García li diu a Alester que el sí que recorda que hi ha hagut algun any, no molts, que el dia 18 han tingut escola, i considera que, ja que enguany serà complicat, intentar que per a altres anys no tinguen el mateix problema.

Miguel Aleixandre contesta que el no recorda haver treballat el dia 18, però que no ha de ser tema de discussió, i pregunta al Sr. President si hi ha la possibilitat que a última hora l'inspector pugui decidir donar com no lectiu el 18 de març.

El Sr. President intenta explicar de nou, que les lleis cal respectar-les i s'han de fer les coses de la manera correcta. Afegit que si en el Consell d'Educació es va votar i no va eixir aquest dia com a festiu, cal respectar-lo, és tan vàlid el Consell d'Educació com qualsevol altre.

Demana per favor que siguen seriosos i que tinguen en compte que el calendari de fa 50-60 anys era diferent, ara ens hem de regir per la llei actual, ara tots els ajuntaments tenim els mateixos dies de festes, simplement cadascun les estructura i li les reparteix com ho veu convenient.

I sobre l'escrit, afegit que facen el que veguen convenient, pensa que el debat que s'està tenint és bo tindre'l en aquest Consell perquè és on s'ha de tindre i creu que és més

que suficient, ja que el compromís és al que s'acorde en el Consell, ja que si tot el Consell de Festes està d'acord, s'haurà de defensar en els fòrums que corresponen, i en l'àmbit festiu i en el món escolar demanar que el 18 siga festiu sempre que es puga.

Miguel Aleixandre volia deixar clar que en cap moment ha intentat dir que es fera res fora de la normativa legal, simplement ha preguntat des del desconeixement i sense mala intenció. I aprofita per a dir-li a Rebeca que estaria bé proposar al Consell Escolar la possibilitat d'allargar el dia, i que voten lliurement si, sí, o si no, però almenys que estiga aquesta possibilitat.

Rebeca diu que des del punt de vista de la docència el fet d'allargar un dia, significa, que depenent de com vaja el calendari escolar, la segona avaluació acaba en falles o pasqua, doncs, normalment la primera avaluació són de 12 a 13 setmanes de curs, la segona 10 a 11 setmanes, depén si s'acaba en falles o en pasqua i la tercera 12 setmanes, doncs, la segona evolució és molt curta, si el 18 de març es trasllada al final de curs, estàs llevant un dia lectiu de la segona avaluació a la tercera avaluació.

Segueix i diu que en nivells baixos (infantil i primària) no és tant el problema, però en batxillerat, formació professional o secundària, trastoca completament. Són moltes coses les que s'han de valorar, menjador, transport, programació, si es poden fer exàmens o no, si dona temps a acabar el temari o no dona temps... Totes aquestes coses en el Consell Escolar s'hauran de valorar.

El Sr. President pregunta als membres presents si algú té alguna discordança en què no es defense en el Consell Escolar la proposta que s'està parlant o que en el futur per a següents cursos s'intente que el 18 o més dies es trien com a dies no lectius. Com tots estan d'acord a defensar la proposta, el Consell de Festes es pronuncia en què es mantinga aquesta reivindicació i s'expose, i la Conselleria que ho trasllade on dega per a poder fer una ampliació de curs. I com Rebeca està present en el Consell, farà trasllat al Consell Escolar aquest acord.

4. Subvenció per associacions per la situació ocasionades per la COVID

El Sr. President dona pas al punt a tractar i li dona la paraula a Jaime Ruix.

Jaime Ruix explica que des del govern estan treballant en una línia d'ajudes a les associacions, seria una subvenció extraordinària, que es faria efectiva en el 2022. Es

farà una convocatòria, amb tota la informació, documents a presentar i que siga lo més senzill possible a l'hora de baremar.

La idea és que si tot va bé, en el pròxim Consell, que serà el 21 de febrer portar les bases i informar-vos, i que es puguem comentar entre tots.

Jose García pregunta si poden dir alguna cosa més directa sobre aquestes ajudes, ja que no li queda clar si és només per a les falles o per a totes les associacions.

Jaime Ruix contesta que serà per a totes les associacions que compleixen els requisits que es marcaran a les bases.

Jose García diu que hi havia una proposta des de participació ciutadana molt semblant a la que actualment s'està parlant i pregunta si cauria la possibilitat de fer un estudi conjunt i pregunta que si només serà per al 2022 la subvenció que estan estudiant.

Jaime Ruix contesta que si, només seria per a 2022, és una ajuda extraordinària per la situació, com s'ha fet amb els comerços. Més enllà de fer un augment de què es considera la subvenció nominativa i de concurrència, s'està parlant d'una línia d'ajudes de concurrència d'unes determinades característiques, i a partir d'ací fer la convocatòria.

Jose García diu que entén que no tindria res a veure ni passaria res si a part d'això es duguera a terme la proposta de fer l'augment, sempre aprovat pel Consell de Participació Ciutadana.

Fran Esteban li diu que si, que no té res a veure una cosa amb l'altra, això era una proposta que es va presentar però encara no estava el Consell de Participació creat, i li diu que com a membre que és del Consell de Participació Ciutadana ho pot portar quan vulga, la subvenció que s'està estudiant és una ajuda extraordinària per la COVID, que seria un terme d'un any, des de març 2020 que va començar la pandèmia fins a març del 2021, per a totes les associacions, es un paquet extraordinari, i la proposta que es va presentar per a Participació Ciutadana era una proposta d'augmentar l'ajuda per a les associacions festives.

Jose García li pregunta a Jaime si hi haurà en estudi equitatiu a l'hora de tramitar les bases d'aquesta ajuda extraordinària.

Jaime Ruix li diu que si, i vol explicar, que es tindran en compte les despeses que han tingut fixos i s'han hagut de fer front a aquests sense tindre activitat, la idea és ajudar en un percentatge a aquests tipus de despeses i aclareix que no anirà destinat a un sector en concret. S'estudiarà equitativament, qui haja tingut un major perjudici, tindrà més benefici i viceversa.

També vol aclarir, que en la reunió que van tindre amb les comissions falleres, es va dir que passaren una línia de les despeses fixes que tenien i a partir d'ací valorar.

Jose García pregunta si aquesta documentació també es demanarà a les altres associacions.

Jaime Ruix contesta que si.

Fran Esteban diu que no s'han pogut convocar ara perquè la proposta ha sigut creada a últims d'any, a les hores, no donava temps d'arribar per a fer la convocatòria ni les bases, però està tot tancat, en el 2022 el compromís és fer el paquet extraordinari per a les ajudes de la COVID, i una vegada es tinguen les bases, es podran portar al Consell, i es miraran i es tirarà endavant per a convocar-les.

Iris Marco, regidora d'hisenda s'incorpora a la reunió per a tractar el punt i aclareix que quan va arribar la proposta es va estar mirant si es podia fer en el que quedava d'any, però el problema és el que es tarda a elaborar unes bases, ja que com s'ha dit abans, la idea és fer-ho extensiu a tot el teixit associatiu, aleshores això implica que caldrà reunir-se amb tots els Consells que formen l'ajuntament i plantejar la proposta. També el problema és la tramitació, ja que en un mes és completament impossible elaborar unes bases, traure-les, termini de presentació, valorar les sol·licituds presentades i després que es puguin justificar les despeses fetes, això és materialment impossible.

També vol dir, que quan va arribar aquesta proposta, els pressupostos per a l'any que ve ja estaven tancats, però el que s'ha estat parlant, és que amb el romanent de tresoreria es pot perfectament assumir-lo. Nosaltres des del mes de gener, amb els diferents Consells i entre el de Participació Ciutadana s'anirà treballant amb les bases, de manera que en abril quan es tinga el crèdit, es començaria el procés d'aprovació de les bases, presentació d'instàncies, etc... Abril o maig.

Jose García demana que si fora possible es puga cobrar la subvenció abans de fer la festa.

Iris Marco comenta que hi ha un problema en el departament de subvencions, ja que per problemes de personal s'ha reconfigurat pràcticament des de zero el departament i aleshores estan fent el que poden i al ritme que poden, s'ha reforçat el departament amb 2 persones més per a intentar traure tot endavant més una altra persona més que entrarà a principis de desembre.

Emilio Crespo vol sumar-se al que diu Jose García, ja que pensa que aquest problema el tenen tots els anys, ja que tarden molt a cobrar la subvenció, s'ha arribat a cobrar 4-5 mesos després. Creu que si el pressupost està aprovat a fi d'any, aquests diners haurien d'estar destinat per a la causa concreta i així seria més fàcil poder cobrar-la.

Fran Esteban i li diu que són despeses fixes i pràcticament tots els anys és el mateix, la qual cosa passa que hi ha uns tràmits administratius i unes lleis, ja que els diners són públics i cal complir determinades exigències. El que també caldria fer és anticipar-se i demanar-ho abans, estar damunt del tema perquè no es passe. Entenc i diu que estaria bé que el tràmit fora més ràpid, però tot afecta, cal estar encima i treballar perquè vaja a un ritme adequat.

Emilio Crespon diu que té la percepció que sempre passa el mateix, i no entén aquest retard, ja que ells presenten les sol·licituds en el termini establert.

Iris Marco explica que quan ix una subvenció, són moltes les sol·licituds les que es reben, i això porta un temps considerable, ja que cada expedient és una resolució, i aprova la junta de govern i després es passa a pagament, i no sols hi ha una convocatòria, estan; subvencions nominatives, subvencions de concurrència competitiva, premis varis, esportistes d'elit, esport solidari... etc etc, més les subvencions que nosaltres sol·licitem a altres administracions, i tot això, parerà al mateix departament, aleshores, les administracions tenen un terme per a resoldre, i igual us sembla que es dilata molt, però és el que hi ha i no s'està incomplint.

Alester Martí dona la seua opinió i diu que les coses no es fan com toquen si una associació està depenent d'una subvenció, ja que no s'ha de dependre d'una subvenció, cal dependre per l'associació mateixa, i la subvenció ja arribarà, ja que quan s'aproven els pressupostos no es pot regir en el que es farà durant un any comptant en els diners que et donarà l'ajuntament, ja que quan es fa un acte no es pot comptar amb un pressupost pensat en els diners de l'ajuntament, ja que igual després aquests diners són menors o per qualsevol altre motiu, aquest any no es rep subvenció.

I pregunta que, ja que els terminis són sagrats, ¿les bases també?

Iris Marco contesta que sí, que haurien de ser.

Alester Martí pregunta si alguna vegada s'han pogut fer excepcions, ja que hi ha vegades que si s'han fet excepcions i diu que quan les clavàries no estaven registrades i formades oficialment es va fer un requeriment i se li va donar subvenció a unes associacions que encara no estaven registrades.

El Sr. President contesta i diu que això no és una excepció, això és un període de regularització de situacions, una cosa és subsanar alguna cosa que està recollit i no ho has presentat a temps, no ho has presentat bé etc, això és subsanar.

l explica que si sempre que no s'estiga votant una llei molt gruixuda, si hi ha alguna associació que té alguna documentació amb algun error, s'intenta ajudar i avisar perquè es pugui esmenar aquest xicotet error, aquí s'intenta ajudar a tot el món.

La idea no és fer greuges comparatius, ja que en algun cas, per alguna circumstància no et dic que no se li faci, hi ha casos mil, però la idea és que es vagi regularitzant, sempre hi ha casos diferents, però no fer excepcions.

Alester Martí li queda clar, però demana que siga per a tothom igual, ja que un any abans del que ha comentat, a la seua associació li va passar el mateix i no van rebre cap subvenció.

Fran Esteban vol deixar clar que s'està parlant d'un cas molt concret i que si es va fer d'aquesta manera és perquè ho van considerar convenient en aquest moment i continua explicant, ja que en les bases, que estan fetes des de fa molts anys, diuen que les associacions han d'estar inscrites en el registre d'associacions, i el problema amb el qual es van trobar és que moltes no estaven regularitzades en aquest registre.

S'estan parlant d'associacions que porten 30-40 anys, com són les clavàries i en aqueix moment es va prendre la decisió que no s'anava a deixar a una clavària sense subvenció perquè no estiguera regularitzada.

Fran Esteban li diu a Alester que quan a ells els va passar això, és perquè no tenien a l'any complert d'estar inscrits en el registre.

Alester Martí vol explicar el que va passar amb l'associació a la qual representa perquè quede clar, i diu que ells es van inscriure en el 2017 es van inscriure a l'ajuntament de la pobla de vallbona, però en valència encara no estaven inscrits, i quan van demanar la subvenció els quedava a l'ajuntament de la pobla de vallbona un mes per a complir l'any. També vol deixar clar, que no vol dir que li sembla mal que es fera el requeriment a les clavàries, ja que les festes patronals són necessàries, però pensa que s'han d'adaptar com han fet els altres.

Arnau Navarro vol aclarir que la clavària sí que estava inscrita però per uns motius administratius es va tardar més del que s'havia de tardar.

El Sr. President diu que els tràmits administratius duren més del que volem tots. I vol recalcar, que la intenció mai és donar un tracte diferent, si alguna vegada s'ha fet, ha sigut sense mala intenció. Des de l'ajuntament en tots els casos hem estat barallant, perquè l'expedient avançara, però a vegades, les coses no han eixit com ens agradaria. D'altra banda, considera que les subvencions, són ajudes, no és perquè et financen l'activitat de l'associació en concret.

Inma Romero diu que la seua clavarria tampoc ha cobrat enguany, però sap que en el departament de subvencions hi ha molt de volum de treball i ho entén.

Emilio Crespo diu que ho respecta i ho comprén. També diu que el problema és que és un conjunt de coses, com són les subvencions i també sobre el pressupost, diu que si poguera ser, donar-los una valoració del que es puga destinar a aquestes ajudes. Diu que sempre s'han donat ajudes a les associacions, ja fent qualsevol tipus d'acte, per xicotet que siga, costa diners. Aquestes ajudes són necessàries per a qualsevol associació.

El Sr. President contesta i diu que les subvencions les demanen tots, el mateix ajuntament també les demana, però això no implica que els comptes les hages de traure d'aquestes ajudes que es donen, les comissions han de comptar amb els seus diners.

Jose García pregunta si cabria la possibilitat de demanar la subvenció a l'abril/maig o solo es pot demanar a final d'any.

El Sr. President diu que no ho té clar, ja que el registre d'entrada està sempre obert, però això no depén de nosaltres, dependrà si administrativament està el tràmit correctament o igual no l'autoritzen, és una qüestió administrativa, s'hauria de mirar.

Fran Esteban diu que pensa que no es pot demanar una subvenció si encara no s'ha acabat l'any, ja que es convoquen en el pressupost del 2022, doncs pensa que no es pot demanar o fer la convocatòria si encara no es té el pressupost en vigor.

Jose García diu que li crida l'atenció, ja que hi ha una associació esportiva que sempre se li reparteix l'any en el qual està més el següent.

Fran Esteban diu que la subvenció que està dient es fa a l'escola i aniran per trimestres escolars, però aqueixes no entren en les subvencions que estan dient les associacions. La justificació de la subvenció es fa per l'escola.

Lorena Puertes pregunta si abans del 31 de desembre cobraran la subvenció. També vol dir, que entén que hi haja molta faena, però no li sembla just, ja que en altres Consells s'ha parlat de la subvenció i pensa que amb la falla Mas de Tous hi ha hagut una falta de comunicació, ja que van tindre un problema amb la subvenció i ningú els va tonificar que els faltava per a poder esmenar.

Jaime Ruix contesta que abans del 31 de desembre ha d'estar pagada. I sobre el cas particular amb la falla Mas de Tous, el que li van dir és que no estava en el paquet de totes les falles perquè no estava registrada. En el moment que es va comunicar que aquest problema ja estava esmenat, això es va traslladar al departament corresponent.

Lorena Puertes contesta que aqueix problema es va esmenar, ja que tarde València. Però després es van entregar tots els papers i seguidament, els van cridar per a dir-los que els faltaven uns papers de la justificació de l'any anterior.

Fran Esteban li diu que quan hi ha alguna cosa a esmenar, es notifica de manera telemàtica, des de la carpeta de ciutadà, ací ixen tots els requeriments. I li diu que ho revise perquè li estranya que no els isca.

Lorena Puertes li diu que en l'últim Consell ja li van dir que es ficara a la carpeta per si li havien posat alguna cosa, es va mirar i no hi havia res.

Alester Martí pensa que el que són les festes patronals, com són les clavàries, en comptes d'estar en una subvenció com totes les associacions, haurien de tindre un conveni a l'ajuntament, com a reconeixement que han de tindre les festes patronals del poble.

Marina Rabés volia fer referència al que deia Fran, quan sol·licites telemàticament la subvenció, entres en les teues notificacions i t'ix estat en el qual es troba el tràmit, fins i tot quan hi ha alguna cosa a esmenar, ho posa en roig. Cal anar entrant a la sede electrònica per a anar controlant el tràmit.

Jose García pensa que el que ha proposat Alester sobre el conveni per a les clavàries eixirien perjudicades, perquè a ser un conveni, no entrarien en les subvencions de concurrència.

Alester Martí li pregunta perquè, ja que pensa que quan es regula per conveni s'acorda un preu que es regula en aqueix mateix. També aprofita per a preguntar si junta local és una associació o una entitat de l'ajuntament.

Fran Esteban contesta que en un conveni, si s'acorda, però no es posa el que es vol, diu que un conveni i una subvenció el que canvia és el nom i una poc la tramitació, però és pràcticament el mateix. Són uns diners que es destinen a ajudes que es donen a les associacions. El problema de poder fer el conveni, és el que s'ha dit, perquè un conveni no està regulat en les associacions i no es podria optar a les competitives.

El Sr. President diu que ells no decideixen si és un conveni o una subvenció capritxosament, i vol recordar que fa 4-5 anys ja es va plantejar aquest tema respecte a què concepció té dins del pressupost municipal la junta local fallera. Ara hi ha una nova interventora i s'ha preguntat el mateix, i per a enguany es mantindrà igual, però per a l'any que ve caldrà revisar-lo i que ens proposen la fórmula de com ha d'estar, si ha de ser un apartat més del pressupost municipal que va administrat per una associació o d'una altra manera.

Jaime Ruix vol afegir que és un tema que s'està comentant més que mai per la subvenció i diu que en el reglament que està publicat en el butlletí oficial de la província explícitament no marca que manera ha d'estar a l'ajuntament. El que es pot fer és que la secretària de l'ajuntament i la interventora ens diguen com és la millor solució possible per a poder catalogar-ho exactament, comentar-ho i parlar-ho entre tots i a partir d'ací que puga quedar-se ja regulat.

Marina Rabés pregunta si el que passa en junta local és que és terra de ningú.

El Sr. President contesta que no està regulat.

Inma Romero diu que en valència és un organisme autonòmic de l'ajuntament, és com una part més de l'ajuntament.

Arnau Navarro pregunta qui ha de decidir com es quedaria, si l'ajuntament o la interventora.

El Sr. President contesta que ho haurà de decidir l'ajuntament de la pobla en el seu plenari, però si no hi ha uns informes i un expedient com toca que l'avalen, no es farà. Jurídicament s'ha de resoldre la fórmula, és un tema jurídic administratiu.

5. Precs i preguntes

Jose García vol preguntar sobre la memòria anual que regula en el reglament, ja que posa que es farà una a l'any i no li ha aplegat des que està el Consell creat.

Fran Esteban contesta que si han enviat, ja que totes les actes s'han enviat i li va dir a Gemma l'any passat que les fera i les enviara.

Jose García contesta i llig textualment l'article que el regula "El Consell Sectorial de Festes elaborará un informe o una memòria anual de tots els acords presos i aprovats i de tota la tasca feta pel Consell i pels grups de treball". Pensa, que les actes que s'envien no és el mateix que el que ha llegit sobre l'informe anual.

Fran Esteban contesta que tot queda reflectit a l'acta, i els acords que s'han valorat en el Consell i el que fem és enviar-ho al final d'any, ara caldrà recollir tota aqueixa informació i se us farà arribar.

El Sr. President diu que es mire la literalitat del reglament i si abans no s'han fet, que a partir d'enguany es facen.

Jose García també vol preguntar si hi ha alguna programació per a aquest nadal i si enguany es faran premis de nadal com en altres anys.

Fran Esteban li diu que si està previst el concurs de nadal, les bases ja estan fetes i signades perquè es passen a junta. Comenta els tipus de premis que hi haurà:

- Concurs d'il·luminació i decoració nadalenca (balcons, façanes i aparadors)
- Concurs de betlems
- Concurs targetes de nadal

Quan estiguen els bases publicades, s'enviaren a tots per correu i ho farem públic perquè arribi a quanta més gent millor i participe quant més gent millor.

Jose García demana que es revisen les bases, ja que l'any passat recorda que es va malinterpretar les bases del concurs d'il·luminació amb els balcons i les façanes.

Fran Esteban diu que si que s'ha deixat clar el tema dels col·lectius (associacions, comissions festives...) perquè no hi haja lloc a confusió, però sobre els balcons i façanes no hem rebut que hi haguera alguna confusió.

A continuació explica, que en nadal es posarà un arbre en la plaça, es faran diferents actes a la casa de la cultura, del 25 al 30 aproximadament, i després la fira de reis, que enguany es farà al parc, de la mateixa manera que es va fer el 9 d'octubre, per a tindre més espai i guardar més les distàncies de seguretat, i finalment la cavalcada el dia 5 de gener. Després del nadal, tenim Sant Antoni, que serà la setmana següent, sobre el dia 15 i per a finalitzar, les festes de Sant Sebastià, el dia 22 es farà el concert de Sant Sebastià, on es presentaran les obres finalistes del concurs de composició de Arturo Balaguer, i la intenció és presentar l'obra que serà l'obligada para el futur certamen de música.

Jaime Ruix aprofita per a informar que el dia 11 de desembre hi ha un acte nou que s'està organitzant des de junta local fallera, que és la gal·la imposició de bunyols per a reconèixer la trajectòria fallera de les diferents comissions, i a partir del 15 de gener comences les presentacions falleres, també estarà el campionat del truc, parxís i dominó.

Inma Romero volia fer una petició sobre les festes patronals, tant per al Rosari com a Sant Sebastià, per a què els actes dels quintos i la cordà, es feren quant mes el propers a les festes patronals millor.

El Sr. President contesta que es pot fer com preferisquen, si s'acorda en temps, no hi ha cap problema.

Emilio Crespo se suma a la proposta d'Inma.

Arnau Navarro pregunta si aquests actes es podrien fer més prop del poble.

Fran Esteban contesta que això és una cosa que s'ha d'anar treballant, ara estem eixint d'un període de pandèmia i cal tindre cautela. Contesta a Inma, per a les festes del Rosari és molt complicat fer-ho junt, ja que està molt prop del 9 d'octubre i és una mica complicat poder fer-ho tot junt. Caldrà asseure's i parlar-ho per a veure que manera es podria fer.

Sobre el tema de l'espai de fer-lo més prop del poble, depén de moltes coses, la voluntat és fer foc, però cal ser conscients que el tema de seguretat va per damunt de qualsevol cosa, i fer-lo al poble marca uns límits i uns problemes d'organització, seguretat, etc.

També aprofita per a demanar a les associacions que envien al correu de Mireia (festes.cultura@lapobladevallbona.es) el calendari de festes previstes de cada associació per a poder anar coordinant-lo.

Alester Martí vol preguntar sobre el conveni de generalitat per a impartir els cursos CREA, ja que li agradaria que es tornaren a impartir aquests cursos, ja que aquest conveni el tenia l'ajuntament. Pensa que aqueixos cursos són els que ens han donat nom a la Pobla de Vallbona, ja que a reis dels cursos, s'han pogut fer les acreditacions.

Fran Esteban contesta que s'està mirant, però el problema que han tingut ha sigut per la plataforma, ja que no funciona.

El Sr. President diu que li sona que fa 2 anys es va fer un canvi en el tema dels explosius i la pólvora. Ara el porta Subdelegació del Govern.

Alester Martí diu que no sap com resoldre el problema, ja que crida totes les setmanes en Generalitat perquè és el número que apareix en la plataforma, i l'agafa un administratiu que diu que els tècnics que portaven això ja no estan treballant, llavors, ningú em sap donar una resposta.

El Sr. President contesta que es mirarà i es contactarà amb la gent de Generalitat a veure que resposta poden donar.

I com no hi ha més preguntes, el president alça la sessió a les 21.46h.